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Referat af 2. ordinære bestyrelsesmøde 

onsdag d. 20. marts 2023 for CAK  
 

Tidspunkt og sted 20. marts 2023 kl. 10.00  
Deltagere Karsten Lyberth-Klausen (KLK), Henrik Sørensen (HS), Susanne Christensen (SCh), 

Simon Christiansen (SC), Kattie Pedersen (KP), Malene J. Kieler (MJK), 
Stinus Silassen (SI), Isle Hessner (IH), Ea Hoffmeyer (EH) 

 Online  
 Afbud Lars Peter Petersen (LPP) 
 Ikke mødt op  
Mødeleder Karsten Lyberth-Klausen 
Referent Stinus Silassen 

 

1. Mødeafholdelse 
 a. Godkendelse af dagsorden 

 
Indstilling: Dagsorden godkendes  
Dagsorden blev godkendt. 

2. Opfølgning fra sidste møde 
 a. Referat fra sidste møde 

 
Indstilling: Referatet blev godkendt med KLK’s bemærkning om at CAK har fået 
tillægsbevillingen på 7,2 mill. kr. 

3. Orienteringer 
 a. Formanden  

KLK - Bestyrelsen blev indkaldt til departementet som var rykket fra 7. til 14. marts. På 
mødet har de aftalt tættere dialog og samarbejde. De har aftalt at de i fællesskab ønsker at 
løfte udfordringer og har aftalt 2 - 3 møder med departementet. 

Mødets indhold: 
- Merforbrug: Forstanderen og departementet skal arbejde tættere sammen. 
- Orientering: Finanslovskontiene skal kigges igennem. 
- Bevillinger og aktiviteter skal passe sammen. Der kommer revisionskontrol. 

HS: Supplerende spørgsmål om der er mødereferat. AC-fuldmægtig for uddannelser Nuka 
Silas Nathanielsen skrev referatet. 
KNQI-møde i marts hvor formændene, forstanderne og departementet deltog på mødet. 
Mødet var driftsorienteret. 

- Produktionsskoler status. Hvad kan skolerne gøre? Skolerne må meget gerne give 
forslag til, hvad man kan gøre ved ungemålgruppen. 

- Der er i alt 2.000 ungemålgruppe. 400 er i Majoriaq. 200 er i anstalten. 1/5 af 
1.500 kan komme i gang med en uddannelse. 

- Juni: Skolerne skal komme med forslag til, hvad de kan gøre ved ungemålgruppen. 
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- Ungemålgruppen som punkt på næste KNQI-møde. 
- Majoriaq står for vejledning som bindeled mellem lærling og praktikplads. Der er 

ønsker om at flytte vejledning til brancheskolerne. 
- Der er ønske om Sundheds Flex som NINuuk/CAK. 
- Majoriaq har produktionslignende skole. Måske kan der laves kombination af 

ophold mellem Majoriaq og brancheskolerne. 
- Arbejdsgruppen skal lave rapport inden sommerferien til Inatsisartut. 
- Evaluering af erhvervsuddannelseslovgivningen er i gang. Der var oplæg omkring 

mulighed for merit for tidligere erhvervet uddannelse i forbindelse med start på en 
ny uddannelse og mulighed for at komme i gang med erhvervsuddannelse uden 
praktik. 

b. Medarbejderrepræsentant 
IH - Flexuddannelsen kører nu 8. - 9. år som en forsøgsordning.  
Majoriaq sender alt for unge til Flex uddannelsen. Det forhøjer frafaldsprocent. 
Hvis de unge har været igennem Majoriaq for at opkvalificere sig og derefter tage TNI Flex, 
vil det medføre længere uddannelsesforløb. De unge burde sendes til højskolen. Det kan 
være med til at forkorte deres uddannelse. 
KLK - Majoriaq henviser til TNI Flex-uddannelsen. CAK optager eleverne. 80% er kommet i 
gang med en uddannelse på NINuuk. Der er plan for evaluering af TNI Flex-uddannelsen i 
løbet af 2024.  
IH - CAK er i gang med at udarbejde en stillingsbeskrivelse/annonce vedr. en souschef, som 
gerne skulle resultere i ansættelsen af en sådan i den nærmeste fremtid. 
Rektoren er ikke synlig på gymnasiet.  
CAK har et problem med stigende fravær og frafald. CAK vil arrangere 
kursus/workshop/møde for samtlige lærere med det ene formål at snakke om/forholde sig 
til nævnte problematik (NI/GUX) og sammen forsøge at finde løsningsforslag/aktiviteter, 
der kan afhjælpe problemet. 
Forstanderen har lovet at fremlægge omkring økonomien. 

c. Elevrepræsentant 
 EH - Der er godt fællesskab blandt elever på gymnasiet. GUX mangler grønlandstalende 

lærere. Der er mange elever, der har givet op pga. sproget. 
Brobygning på 10. klasser skal gøre folkeskoleeleverne bekendt med gymnasiet, så de også 
oplever undervisningsmiljøet på uddannelsen. Det kan være med til at formindske 
frafaldet. 
IH - CAK er i gang med at planlægge nyt tiltag at formindske frafaldet.  

4. Beslutningspunkter 
 a. Ledelsesberetning 

 
Bilag 4.a. Ledelsesberetning for marts 2023 
 
Indstilling: Ledelsesberetningen taget til efterretning 
Der er ingen bemærkning på ledelsesberetningen. 
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 b. Godkendelse af forretningsorden for CAK-bestyrelse og vedtægt for CAK 
 
4.b. Indstillingsnotat – forretningsorden for CAK-bestyrelse og vedtægt for CAK 
 
Indstilling: Forretningsorden for CAK-bestyrelse og vedtægt for CAK godkendes med 
nedenstående bemærkninger. Forretningsordningen sendes til orientering. 

  KLK - Formanden spørger forstanderen om markeret tekst under punkt 6 er i orden, hvor 
der står at referatet oplæses og godkendes under mødet. Der er ingen kommentarer fra 
forstanderen.  
HS - Punkt 10.1 omformuleres til månedsrapport i stedet for kvartalsrapport. 

 c. Foreløbigt regnskabet for januar og februar 2023 
 
4.c. Indstillingsnotat – Foreløbigt regnskab for januar og februar 2023 
 
Indstilling: Foreløbigt regnskab for januar og februar 2023 er ikke taget til efterretning. 
Regnskabet var ved uheld ikke vedhæftet under mødeindkaldelsen. 

  HS - Merforbruget er reduceret. Formålet med månedlig opgørelse er at styrke regnskabet. 
Det bliver en hjælp til bestyrelsen, når de skal træffe beslutning og hjælp til revisoren i 
rapportering af den økonomiske status. 

 e. Opfølgning på strategidagen 
 
4.e. Bilag Strategidag 
 
Indstilling: Opfølgningen noteres ned 

  Notater efter strategidag: 
1. Den korte bane: Økonomidata: Tilkøb af kompetence. Budgettet skal rettes og 

godkendes skriftligt. Departementet omkring CAK’s økonomi: Datofrister skal følges og 
opfølgning af budgetter skal skabe sammenhæng mellem det forventede forbrug og 
det realiserede. Ledelsesmæssige del: Afklaring med rektor, souschef og dermed også 
på organisationsplanen. 

2. Strategi: Den langsigtede: Michael Binzer (MB) skal facilitere CAK omkring den nye 
strategi. Forstanderen skal aftale med MB omkring mødedatoer.  

Til marts mødet: Bestyrelsen ønsker årshjul og information omkring handlinger på 
økonomidelen.  
Sommer: Bestyrelsen ønsker at organisationen er kommet på plads. 

KP: Tiltrækning af elever. Bestyrelsen er opmærksom på at der er nedgang på ansøgere. 
KLK: Rollefordeling. En ny rollefordeling. Forretningsorden for Campus Kujalleq. 
Formandskabet laver oplæg til marts og denne godkendes til marts mødet. 
KP: Forberedende møde inden strategimøde. 
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5. Faglige drøftelser 
 a. Turismerelaterede uddannelsestiltag 

 
5.a. Bilag 14.02.2023 fra Rie og  
 indstillingsnotat – Turismeuddannelse er erhvervsuddannelse hos CAK 
 
Indstilling: Status er taget til efterretning. 

  SI - CAK ønsker at være medlem af rådgivende udvalg som er i gang med at undersøge 
etablering af uddannelser i Kommune Qeqertalik og Avannaata Kommunia. CAK bliver 
forbigået som en uddannelsesinstitution med de ønskede uddannelser. 
KLK - Skolen burde skrive til departementet om CAK kan blive medlem af det rådgivende 
udvalg. 

6. Orienteringspunkter 
 a. Planlægning og implementering i udvikling af personalets kompetencer 

 
6.a. Bilag Planlægning i udvikling af personalets kompetencer 
 
Indstilling: Orienteringen er taget til efterretning. 

  IH - Spørger om lærerne er inkluderet fordi de kommunikerer og artikulerer med eleverne. 
SI - Lærerne er ikke inkluderet i planen. Lærerne har deres pædagogiske dage. 

 b. Årshjul for CAK 
 
6.b.1. Bilag Årshjul for CAK 
6.b.2. Bilag Årshjul for CAK-bestyrelsen 
 
Indstilling: Orienteringen er taget til efterretning. 

  MJK - Der burde være mere specifikt omkring budgetopfølgningen i årshjulet. 
KLK - Institutioner har deres ansvar for at indsende løbende budgetopfølgning til 
departementet som er en del af afdelingens analyseværktøj i udarbejdelsen af finansloven. 
En brancheskole har ansvaret for udarbejdelse af en resultatkontrakt. Bestyrelsen skal 
sikre afrapportering til departementet i forhold til resultatmålene. 
KP - Budgetopfølgning er redskab til aktiviteter for bestyrelsen og forstanderen. 

 c. Møde med Inuili 
 
Bilag 6.c Trykprøver hos Inuili 
 
Indstilling: Status er taget til efterretning. 

  KLK - En gensidig læring hos begge parter i arbejdsmæssig hverdag med regnskaberne. 
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 d. Organisationsplanen for CAK 
 
Bilag 6.d Organisationsplanen 
 
Indstilling: Organisationsplanen er taget til efterretning med bemærkninger om at den skal 
sendes på ny. 

  SCh - Organisationsplanen mangler beskrivelse af strukturen. 
KP - Organisationsplanen skal være støtte for forstanderen og organisationen. 
HS - Der mangler stillingsbeskrivelse. 
KP - overvejelser og tankebobler skal ind i organisationsplanen. 
KLK - Organisationsplanen skal sendes på ny. 

 e. Resultatkontrakt for CAK 
 
Bilag 6.e Resultatkontrakt for CAK 
 
Indstilling: Resultatkontrakten er taget til efterretning med bemærkning om ad hoc hvis 
afleveringsfristen er i nærheden. 

  KLK - Resultatkontrakten skal gennemarbejdes og forstanderen skal tjekke fristen for 
afleveringen.  
KP - Planen er at tage skolens strategi til efteråret. 
HS - Det bliver nødt til at være en ad hoc, hvis afleveringsfristen er i nærheden. 
HS - Bestyrelsen og CAK er i gang med at forbedre kommunikationen med departementet. 
Hvis det næste møde er den 10. maj, så kræver det ekstra ordinær tiltag. 

 f. Foreløbig årsregnskab for 2022 
 
Bilag 6.f.1. Indstillingsnotat – Foreløbig årsregnskab for 2022 
 
Indstilling: Indstillet til efterretning. Orienteringen er ikke taget til efterretning, da bilaget 
ved uheld ikke var blevet vedhæftet under mødeindkaldelsen. 

 g. Budgetopfølgning for januar og februar 2023 
 
6.g. Indstillingsnotat – budgetopfølgning for januar og februar 2023 
 
Indstilling: Budgetopfølgning for januar og februar 2023 tages til efterretning. 

  KLK - Taloversigt over direkte omkostninger. Man skal kunne se estimatet på 
overtidsbetalinger. 
MJK - Frostskade anmeldes hurtigst muligt. 
KP - Fejlposteringer skal findes i god tid og intern budgetopfølgning skal udarbejdes 
snarest muligt. Opfølgningen skal danne grundlag for det forventede regnskab 2023. 
SC - Budgetopfølgning handler ikke kun om prøve at forudsige regnskabsresultater. Det 
handler lige som meget om, at man har viden om at store regninger er i vente i forhold til 
dagforbruget. 
KLK - Budgetopfølgningen er ikke for hele 1. kvartal, men for januar og februar. 
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KP - Bestyrelsen skal godkende CAK’s samlede budgetopfølgning med notater hver måned. 
7. Berammelse af næste bestyrelsesmøde (datoer og årshjul) 
 a. 10. maj 2023 kl. 10.00 Teams møde 

3. ordinær mødedato: Medio august (Tjek dato med MB) 
4. ordinær mødedato: 1. uge i december (uge 49) 
 
Indstilling: Forslag på datoer taget til efterretning  

  KP - Strategidag i efteråret. 
KLK - Forstander finder ud af med Mikael Binzer medio august. 

8. Kommunikation af bestyrelsens beslutninger 
 Forstanderen skriver til departementet for at komme ind til udvalget, for at tjekke fristen til 

resultatkontrakten og frister for årshjulet. 
Organisationsplanen med bemærkninger og forretningsorden skal sendes til bestyrelsen. 

9. Evt.  
 


